

徵稿啟事

一、論文類別暨字數說明

- (1) 研究論文 (research articles)：具原創研究成果之論文，來稿以 15,000 至 25,000 字 (中英文摘要、附錄與參考文獻等除外) 為原則。
- (2) 書介書評 (book reviews)：就國內外廣播、電視、電影、電訊、數位傳播科技或新媒體學術專書所撰寫之評論，來稿字數以 3,000 字至 4,000 字為原則；需附中英文標題、摘要。中文摘要以 400 字內為限，英文摘要 200 字內。投稿文長若不符合本刊規定，本刊將視為不適合刊登，退回作者，不進入審稿流程。

二、論文寫作格式

中文來稿請打字並依照《新聞學研究》文章格式，英文稿件要以美國心理學會 (APA 6th) 學術論文體例格式撰寫，內文行距為單行，圖表與註解需精簡。論文請註明頁碼，文中圖表請分別編列圖表號，並依學術格式加註圖表標題及資料來源。來稿應包括封面、中英文摘要、正文、參考文獻等。為便於匿名審閱，正文內請勿出現可能透露作者身份的文字。

本刊論文體例如下：

- (1) 來稿檔案格式一律為 word 檔，以利編輯。
- (2) 封面頁內容：包括論文題目和所有作者的中英文姓名、任職機構、職稱、聯絡地址、電話、傳真、e-mail、謝辭等資料。封面頁以外之論文內容 (含摘要頁)，請勿出現作者姓名資料，以利審查。

- (3) 摘要頁：包括論文題目、中文摘要（四百字以內，應包括研究問題、目的、方法、發現等）、中文關鍵詞（六個以內）。來稿末頁附上英文論文題目、英文摘要（二百字以內，應與中文摘要所述一致）、英文關鍵詞（六個以內）。
- (4) 文稿順序：來稿請包括封面頁、中文摘要頁、正文、參考書目、附錄、英文摘要頁，並請依序編入頁碼。封面頁、摘要頁後的第三頁起為正文，註釋應置於本頁下緣，正文後為參考書目及附錄。

三、審稿流程

- (1) 來稿採隨到隨審制，無截稿日期。
- (2) 來稿請以電郵方式寄至 avmt.journal@gmail.com。來稿將依學術慣例送請專家學者二至三人匿名審查，本刊編輯委員會保留是否刊登之決定權。文稿審查（含送回作者修正）平均費時三至六個月。
- (3) 本刊只刊登原創性論文，凡以任何語言在國內外任何刊物曾經刊登之論文請勿投寄；一旦發現重複投寄，即請撤稿。但依國際學術慣例，曾在國內外學術會議宣讀之論文視為未曾發表，歡迎惠賜。
- (4) 書評書介稿件將由書評主審審查，再由編輯委員會通過後即可刊登，不再交付其他評審。
- (5) 文章經兩位評審委員推薦刊登並由編輯委員會決議刊出，本刊將寄回審查意見供作者參考、修改並安排刊出時間。若兩位評審意見相左，本刊將另請第三位評審審閱，再由編輯委員開會決定刊登與否。本刊編輯委員會保有刊登文稿之最後決定權。
- (6) 請勿一稿多投。

四、收稿

響應全球節能環保，來稿請將電子檔（檔案格式為 word 檔）逕寄本刊電子信箱：avmt.journal@gmail.com。若有其他相關出版事宜，請逕洽行政編輯劉正華助教，電話：02-2938-7123。

五、校對

來稿經安排刊登後將委由作者自行校對並按照期刊體例進行編排，務請細心審閱（特別是圖表、公式及參考書目）。校畢連同「《廣播與電視》著作授權書」以電郵寄回。

六、刊出

- (1) 「研究論文」來稿一經刊出，將寄贈紙本期刊兩本給作者。
- (2) 來稿經刊登後如再轉載，請依學術慣例註明「原載《廣播與電視》第○期」字樣。

七、著作權使用

本刊秉持學術成果應「自由使用、平等分享、不論疆界」之精神，投稿著作經本刊刊登後，所有列名作者同意採行創用 CC3.0 版授權（以姓名標示、非商業性使用及禁止改作之條款為公眾授權），並同意以非專屬授權授予政治大學和政治大學廣播電視學系進行網際網路或其他的公開傳輸。有關創用 CC 之授權，請見創用 CC 網站。

Call For Paper

Submission Types and Word Count

- (1) Original research articles should be in length between 15,000-25,000 words, excluding the English abstract, appendices, and references.
- (2) Book reviews: The length of the academic book reviews should be 3,000 to 4,000 words.

If the length and the format of the submission do not meet the requirements of this journal, it will be deemed unsuitable for publication. The submission will be returned without sending for the review process.

Manuscript Format

Manuscripts are required to be typed and written in accordance with the format of American Psychological Association (APA 6th) referencing style. The line spacing should be single-spaced, and the diagrams and annotations must be concise. The authors should indicate the page number of the paper, mark the chart number in the text, and add the chart title and data source according to the academic format. Contributions should include cover page, Chinese and English abstracts, main text, references, etc. To facilitate anonymous review, do not include text in the body that may reveal the identity of the author.

Format and Style:

- (1) The format of the manuscript should be in Word file to facilitate editing.
- (2) Contents of the cover page: Title of the dissertation and the names of all the authors in Chinese and English, institution, title, contact address, telephone, fax, email, acknowledgements, etc. Except for the cover page, the authors' names should not appear in the manuscript anywhere for the purpose of blinded review (including the abstract page).
- (3) Abstract page: article title, Chinese abstract (within 400 words, including research questions, purpose, method, findings, etc.), and Chinese keywords

(within six). At the end of the manuscript, please include the English paper title, English abstract (within 200 words, which should be consistent with the Chinese abstract), and English keywords (within six).

- (4) Manuscript order: Please include the cover page, Chinese abstract page, body text, bibliography, appendix, and English abstract page in the manuscript, and please include page numbers in order. The cover page and the third page after the abstract page are the main text, and comments should be placed at the bottom edge of the page, followed by the references and appendix.

Review Process

- (1) The manuscripts are submitted for review without deadlines, except for special issues.
- (2) Please email your papers to **avmt.journal@gmail.com**. The submission will be sent to two or three experts and scholars for blind review in accordance with academic practices. The editorial advisory board of this journal reserves the right to decide whether it to be published or not. Reviews of the manuscripts, including requests for revisions, take three to six months on average.
- (3) This journal only publishes original papers. Please do not submit any papers that have been previously published in any language in Taiwan or abroad; once found for duplicate submissions, the submission will be retracted immediately. However, in accordance with international academic practices, papers that have been read out in academic conferences in Taiwan and abroad are considered unpublished, which are welcome for submission.
- (4) The book review manuscript will be reviewed by the editor-in-chief or a designated editorial board member, and then be published once approved by the editorial advisory board. It will not be submitted to other reviewers
- (5) The article is recommended for publication by two blind-reviewed experts and endorsed by the editorial advisory board. The journal will send back the review opinions for the author's reference, perform modification and scheduling. If the two reviewers disagree, the journal will invite a third reviewer to review, and then the editorial advisory board will meet to

decide whether to publish it. The editorial advisory board reserves the right to make the final decision.

- (6) Do not submit manuscript that you have submitted to different journals.

Printed Journal Copies

In response to global energy conservation and environmental protection, please submit the electronic Word file to our email address at **avmt.journal@gmail.com**. If you have other related printed journal issues, please contact Cheng-Hua Liu, the administrative editor at 02-2938-7123.

Proofreading

After the manuscript is scheduled for publication, it will go through internal formatting and then be sent to the author for proofreading, and thus the authors should review it carefully (especially the diagrams, formulas, and reference books). The proofread manuscript shall be emailed back together with the journal's Copyright Authorization Statement.

Publication

- (1) Once the manuscript for a research paper is published, two hard copies will be sent to authors.
- (2) If the manuscript is reprinted after it has been published, please indicate the words "Originally in Audio-visual Media and Technologies Issue OO" in accordance with academic practice.

Copyright Use

This journal adheres to the idea that academic results should be "freely used, shared equally, regardless of boundaries." After the research works are published in this journal, all listed authors agree to adopt the Creative Commons 3.0 license (labeled for non-commercial use and prohibition of alteration for public authorization), and agree to grant non-exclusive authorization to National Chengchi University and the Department of Radio and Television of National Chengchi University through the website or other public sharings. For the authorization of Creative CC, please refer to Creative CC website.